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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Jogos-e a miniszteri "Küklopsz-kritika"? " 

Tisztelt Elnök Úr!

A magyar gazdaság és költségvetés számára is igen nehezen alakul a 2024-es év. Lassan ott tartunk,
hogy a Kormány szinte minden hónapban kénytelen kisebb-nagyobb újratervezést végrehajtani: a
tervezett GDP-növekedés üteme egyre csökken, a költségvetési hiány nő, a beruházások volumene
drámai mélységekbe zuhant. A napokban Nagy Márton nemzetgazdasági miniszter hosszan sorolta
a tőle természetesen teljesen függetlenül alakuló problémákat, amelyekért felelősséget nem érez.
Ezek  közül  kiemelte,  hogy  az  MNB  „Küklopszként  üzemmódban”  működik,  semmire  sem
figyelnek,  csak  az  inflációs  céljukra.  Különösen  felrótta  a  jegybanki  munkatársaknak,  hogy
hiányzik  egy  célzott  MNB-s  hitelösztönző-program,  vagyis  nem támogatják  kellő  mértékben  a
növekedési  célok  elérését:  „A nagy  kérdés,  hogy  a  jegybank  mikor  ereszt  ki  és  nyitja  meg  a
pénzcsapokat. Jelen pillanatban a Magyar Nemzeti Bank nem foglalkozik a hitelösztönzéssel, sem
NHP,  sem  NKP,   (…)   Amikor  Matolcsy  György  2013-ban  jegybankelnök  lett,  egyből
hitelösztönzéssel  kezdett.  Most  nagyon  hasonló  állapotok  vannak  a  gazdaságban,  például  2-3
százalékos reálkamatok. Véleményem szerint ebben a reálkamat- és makrogazdasági környezetben
megengedhető célzott hitelösztönző program.”

Kérem,  hogy az  alábbi  kérdések megválaszolásával  tájékoztassa az  Országgyűlést  az  MNB-vel
szemben felmerült kritikákkal kapcsolatos álláspontjáról:

1.  Küklopsz  üzemmódban  működik-e  a  jegybank?  Van-e  lehetősége  az  MNB-nek  célzott
hitelösztönző programok indítására?

2. A Költségvetési Tanács tagjaként mi a véleménye arról, hogy a Kormány képtelen mind
megtervezni, mind tartani a Tanács és az Országgyűlés által elfogadott költségvetést? Mi az
álláspontja arról, hogy egyes állami beruházásokat ismételten el kellett halasztani, immáron



2027-ig?

3. Ön szerint mit kellene tennie a Nemzetgazdasági Minisztériumnak a gazdasági problémák
kezelése érdekében?

Várom válaszát.

2 


